
 

  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: D. 24. september 2019  
Tid: kl. 17:00 – 20:00  
Sted: Læ.væ., Buegade 11 

 
 

ERLEV SKOLE 

Afbud: AR, ME 
 
Referent: John Skovby 

 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand 
  

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
 Næstformand 
 

Forældrerepræsentant  

Ali Ataya/AA 
 

Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

Souschef  
John Skovby/JS 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG  
Økonomiudvalg 
 

Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 
 

Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 
 

5 min. ERLEV SKOLE er godkendt som skolens navn. 
 
Godkendelse af seneste referat. 
 
Godkendelse af dagsorden. 
Herunder forslag fra Carina til ændring af 
dagsordens opbygning 

SB glæder sig over godkendelsen af navnet Erlev Skole 
 
Dagsorden godkendt med forklaring om tilpasset opsætning.  
 
Spørgsmål fra medlem til bilag “Bilag - bad efter idræt” og afsender. SB efterspurgte 
forfatter til artiklen og blev henvist til hjemmesiden http://tvunget-bad.dk/ 

http://tvunget-bad.dk/


 
Der indlægges pauser under mødet. 

Elevrepræsentanternes punkt 

2 2.1 
 
 
2.2 
30 min. 

Velkommen til skolebestyrelsens elev-
repræsentanter. Se oven for. 
 
Repræsentanterne gennemgår arbejdet i 
elevrådet: 

- Hvilke områder arbejdes der med?  

– Hvad og hvordan prioriterer I arbejdet i 

elevrådet? 

Elevrådets rolle i skolebestyrelsen – gensidige 
forventninger: 

- Hvordan sørger vi for at holde 

hinanden orienteret fremover? 

 
Elevrepræsentanterne forlader mødet efter 
punkt 2. 
 

Formanden bød velkommen til formand + næstformanden for elevrådet 
 
Elevrådet fortalte om temaer på fællesmødet på rådhuset: 
Hærværk (i følge elevråd er vi på Erlev Skole ikke ramt af dette) 
Toiletter (det fungerer meget bedre på Erlev Skole efter opdelingen af pige/dreng) 
Grøn Skole 
Mad-bod // madpakker 
Sproget 
Bevægelse i undervisning / pauserne 
 
Yderligere kommentar til ovenstående punkter: 
Toiletter: 
Elevrådet fortæller, at de generelt har nogle fine toiletter, og at vi ikke har problemer 
på Erlev Skole. Der kan stadigvæk være enkelte udfordringer på drenge-toiletterne. 
 
Madordning: 
Elevrådet er optaget af, hvordan man får den tid, mulighed og rum til at spise den 
rigtige mad. Elevrådet fortæller om kammerater, der ikke har mad med, glemmer 
maden ofte, kammerater der vælger ikke at spise den.  
 
Elevrådet giver udtryk for, at der blandt eleverne (og forældrene, der laver 
madpakkerne) er forskellige opfattelser af, hvad der er “sundt” at have med i 
madpakkerne, og at forældrene hjemmefra ikke altid lever op til madpolitikken om kun 
at medsende sund mad.  
 
Elevrådet giver udtryk for, at der på enkelte årgange er voksenstyring på det, hvornår 
man spiser 
 
Elevrådet spørger om en bod kunne hjælpe elever, der ikke har mad med 
 
Beslutning: 
SB vil gerne med udgangspunkt i elevrådets punkt omkring madpakker/sund mad 



minde forældrene om madpolitikken og vigtigheden af dette overholdes. 
 
SB vil gerne have punkter fra Elevrådet på egen skole med på møderne fremadrettet 
også og ser frem til elevrådets deltagelse i møderne. 
 

Drøftelser 

3 
 
 
 

3.1 
60 min. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Høring vedr. tildelingsmodellen. 
Modeller for økonomisk tildeling til skolerne er 
sendt i høring.  
Høringsmaterialet medsendt som bilag. 
 
Modellerne har været forevist og delvist 
drøftet på seneste Fællesrådsmøde d. 21. maj. 
Siden har der været afholdt en art 
workshop/arbejdsmøde d. 22. august, hvor 
skolebestyrelserne kunne møde UBF og 
forvaltning for at drøfte modellerne nærmere. 
Dertil kommer et fyraftensmøde d. 17. 
september, hvor to fra SB har mulighed for at 
spørge ind til høringsmaterialet. 
 
Materialet forudsættes læst inden mødet.  
Opklarende spørgsmål. 
Drøftelse mhp udarbejdelse af et høringssvar. 
 
Nøglebegreber: 

- Ensartethed – det fælles skolevæsen 

- Retfærdighed  

- Væsentlige kriterier – socioøkonomi, 

grundtakster, … 

-  

Høringssvaret skal være indsendt senest d. 1. 
oktober, hvorefter UBF d. 10. oktober vedtager 
den fremtidige tildelingsmodel. 

3.1: 
Ledelsen gennemgik de forskellige modeller kort og SB drøftede hvilke områder de vil 
vægte som vigtige i en ny tildelingsmodel. 
 
 
Beslutning: 

● SB finder, at grundtildelingen skal afspejle en ensartethed - der er ikke i 
model 2+3 forståelse for forskellen, og ikke alle har lige muligheder for at 
lykkes 

● SB finder, at området indenfor det socioøkonomisk index bør fylde mere i 
modellerne, for at skolerne alle kan lykkes 

● SB finder, at området med AKT bør afspejle antal elever, for at skolen kan 
lykkes 

● SB finder flersprogsområdet som vigtigt og mener, det skal med i 
tildelingsmodellen - det er vigtigt, for at man kan lykkes, at der er fokus på 
dette område. 

● SB finder, at klassetildelingen kun tilgodeser enkelte skoler, og at andelen af 
midlerne til dette område er alt for stor 

● SB ser gerne midler til distriktsrådene fordelt på de enkelte skoler, så 
skolerne selv i distrikterne derefter kan udarbejde fælles projekter  
 

MC udarbejder et hørringssvar til oplæg ud fra ovenstående  
 
 
 
 
 
 
 



3.2 
45 min. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.3 
15 min. 

 
Princip for bad efter idræt. 
Lærerne har tidligere indsendt ønske om, at SB 
drøfter de rammesættende og principielle ting 
omkring bad efter idræt. 
 
I dagligdagens idrætsundervisning fylder ”det 
at gå i bad”-drøftelser uhensigtsmæssigt 
meget. 
 
Lovmæssigt er der ikke præciseret noget 
omkring det.  
 
I fagets målsætninger står bad efter idræt 
beskrevet som værende en naturlig del af 
idrætsundervisningen. 
 
Der kan nævnes mange årsager til, at eleverne 
ikke ønsker at gå i bad – bl.a. tiden, kultur, 
blufærdighed, … 
 
Med udgangspunkt i bilagsmaterialet 
formuleres et princip for, hvorledes vi på 
ERLEV SKOLE i fremtiden forholder os til 
udfordringen.  
 
Se bilag. 
 
Princippet sendes derefter i MED til 
kommentering med henblik på endelig 
vedtagelse på SB-møde i oktober. 
 
Principarbejdet. 
Kort oplæg v/CR med udgangspunkt i Hæfte 4 
fra Skole og forældre med efterfølgende 

3.2: 
Drøftelser: 
Medarbejderne i SB fremlagde tidligere fremsendte oplæg/problemstilling.  
 
Grundlæggende har der igennem de senere år været et større fravalg af bad. 
Begrundelse kan henføres til flere ting: Kropsopfattelse, blufærdighed, religion mm.  
 
Skolen har igangsat flere ting for at gøre det mulig at alle kommer i bad ved at sende 
elever før tid (op til 40 min før for at sende eleverne en og en) 
 
SB havde efterfølgende mange drøftelser. 
 
Beslutning: 
SB beslutter at alle skal i bad efter idræt.  
 
SB ønsker at der undersøges mulighed for at inddele baderummet, og at dette evt. 
sættes i værk med det samme for at minimere “fællesbadet”.  
 
SB beder ledelse i samarbejde med medarbejderne om at udarbejder et princip til 
beslutning næste gang.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.3: 
 
Beslutning: 
Udsat 



drøftelser om, hvorledes SB fremadrettet 
arbejder med principper. 
http://skole-foraeldre.dk/publikation/haefte-4  
Nøglebegreber: 

- Sammenhæng mellem principperne 

- Rammesætning inden for 

værdigrundlaget 

- Overordnede  

Meddelelser/Til orientering 

4 
. 

20 min Formanden Der var intet nyt fra formanden 
 

 Medlemmer 
Henrik: Fra seneste styregruppemøde 
 
Herunder forældrehenvendelser 

HJ redegjorde for status på byggeriet - derunder proces, tidsplan, 

 Ledelsen  
- Praksisvejlederne 

- Status på proces for logo-arbejdet  

 

Økonomi: 

Formandskabet samt ledelse ønsker at trække økonomiudvalget tættere på. Derfor vil 

JS inviterer AR + CG til en grundig indførelse i skolens økonomi.  

Logo: Personalet vil drøfte dette forløb på næste pædagogisk udviklingsmøde d. 1/10. 

Det forventes ikke at have logoet klar til d. 13/11 

Der er rejsegilde d. 13/11 

Trivselsdag - Det nye navn bliver offentliggjort efter oplæg fra KJ på morgensamlingen - 

det nye navn fejres med en juice til alle elever 

Hvordan vi får flere nye elever? 
- Vi inviterer ind til personlig indskrivning. 
- Vi inviterer 4 årige ind til et forældremøde. 
- Der er igangsat en proces med en journalist, der skal hjælpe skolen med at 

finde løsninger - dette kunne SB måske også drage nytte af i forhold til 
synlighed 

 

http://skole-foraeldre.dk/publikation/haefte-4


SB fik en orientering om praksis-vejlederne og deres tiltænkte funktion her.  
 

5 
 

5 min. Evt. 
Kommende punkter: 

- Folkeskolen – det naturlige førstevalg. 

Faldende elevtal kombineret med 

fravalg 

- LOGO – udsat til næste møde 

- Trivselsmålingen T3 

 
Officielt er det her elevrepræsentanterne 
underskriver og går. 

 

6 5 min. Evt. SB drøftede elevrådets deltagelse og evt. sager der ville være svære for dem at deltage 
i.  

Mødet sluttede 20.01 

Ref. JS 

 

 

 

Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere  

  

Møder i SB tirsdage kl. 17.00 til kl. 20.00.:  

Ordinære: 29. oktober, 26. november, 28. januar, 31. marts, 28. april, 19. maj, 16. juni 

Tema: 24. september, 25. februar 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 24. september 2019 – ERLEV SKOLE 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

 
 
 
_________________________ 
Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  

Ali Ataya/AA 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

 
 
Souschef  
John Skovby/JS 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

 
 
Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

     



 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

 
 
 
____________________________ 
Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 


